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ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ

ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ   20/2025

ΑΠΟΦΑΣΗ   256/2025

Στην Καλαμάτα σήμερα την 12η Μαΐου 2025, ημέρα Δευτέρα ώρα 1:00 μ.μ., συνέρχεται στην 
20η/2025 συνεδρίαση η Δημοτική Επιτροπή του Δήμου Καλαμάτας, που πραγματοποιείται 
στην αίθουσα συνεδριάσεων, στο Δημοτικό  Κατάστημα  της  οδού Αθηνών 99 (2ος  όροφος), 
μετά την υπ’ αριθμ. πρωτ. 24692/08-05-2025 πρόσκληση του κ. Προέδρου, η οποία 
επιδόθηκε σύμφωνα με το νόμο. 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση ο κ. Βασιλόπουλος Αθανάσιος, Δήμαρχος Καλαμάτας, 
Πρόεδρος της Δημοτικής Επιτροπής και  τα τακτικά  μέλη  του Σώματος κ. κ.  1) Καραγιάννης 
Ανδρέας,  2) Κουμάντου Παναγιώτα (Πιπίνα), 3) Κουτραφούρης Βασίλειος,  4) Μαρινάκης 
Σαράντος, 5) Τζαμουράνης Βασίλειος, 6) Φάβας Γεώργιος και 7) Χανδρινός Σπυρίδων. 

Δεν παραβρίσκεται αν και κλήθηκε νόμιμα το τακτικό μέλος κ. Οικονομάκος Δημήτριος.

Στη συνεδρίαση κλήθηκαν ακόμα οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων 
Θουρίας, Βέργας και  Καλαμάτας  και οι Πρόεδροι των Δημοτικών Κοινοτήτων Αλαγονίας και 
Αλωνίων, επειδή στην ημερήσια διάταξη υπάρχουν θέματα που αφορούν στις εν λόγω 
Δημοτικές Κοινότητες και από αυτούς:

• παραβρίσκεται ο Πρόεδρος της Δημοτικής  Κοινότητας Αλαγονίας κ. Καζάκος Γεώργιος,  

• δεν παραβρίσκονται: 

- οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων  1) Θουρίας  κ. Κουδούνης 
Χρήστος,  2) Βέργας κα Κότση Άρτεμις και 3)  Καλαμάτας   κ. Λύρας Παναγιώτης

- ο Πρόεδρος της Δημοτικής Κοινότητας Αλωνίων κ. Χριστόπουλος Βασίλειος.

Στη συνεδρίαση παραβρίσκονται επίσης, τα αναπληρωματικά μέλη  της Δημοτικής Επιτροπής 
κ.κ. Σκοπετέας Αναστάσιος και Αγγελή Μαρία, οι Δημοτικοί Σύμβουλοι κ.κ.  Κουτίβας Ηλίας  
και Περρωτής Ιάκωβος, καθώς επίσης και Γενική Γραμματέας του Δήμου Καλαμάτας κα 
Νταμάτη Μαρία.  

Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, ο κ. Πρόεδρος κηρύσσει την έναρξη της 
συνεδρίασης.  
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 2ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
με τίτλο:

Έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού 1ου τριμήνου οικον. έτους 2025. 

Η υπ’ αριθμ. πρωτ. 24407/08-05-2025 σχετική εισήγηση του Τμήματος Ταμείου της 
Διεύθυνσης Οικονομικών του Δήμου Καλαμάτας, η οποία είχε σταλεί στα μέλη της Δημοτικής 
Επιτροπής προς ενημέρωση, έχει αναλυτικά ως εξής:

ΘΕΜΑ:  «Έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού 1ου τριμήνου 2025»

Ε ι σ ή γ η σ η

Αφού λάβαμε υπόψη μας:

1. Τις διατάξεις του άρθρου 39 του Νόμου 4257/2014 που αντικαθιστούν τις διατάξεις του 
άρθρου 266 του Νόμου 3852/2010 όπως αυτές είχαν τροποποιηθεί από τις όμοιες του άρθρου 
43 του Νόμου 3979/2011 και σύμφωνα με τις οποίες η οικονομική επιτροπή, έπειτα από 
εισήγηση του υπευθύνου των οικονομικών υπηρεσιών και μετά τη λήξη κάθε τριμήνου 
υποβάλλει στο δημοτικό συμβούλιο έκθεση για τα αποτελέσματα εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού, κατά το χρονικό διάστημα από την αρχή του οικονομικού έτους έως το τέλος 
του συγκεκριμένου τριμήνου. 

2. Τις διατάξεις της περίπτωσης β της παραγράφου 1 του άρθρου 72 του Νόμου 3852/2012 
σύμφωνα με τις οποίες η οικονομική επιτροπή ελέγχει την υλοποίηση του προϋπολογισμού και 
υποβάλλει ανά τρίμηνο έκθεση προς το δημοτικό συμβούλιο, στην οποία παρουσιάζεται η 
κατάσταση των εσόδων και των εξόδων του δήμου και δημοσιεύεται υποχρεωτικά στην 
ιστοσελίδα του δήμου.

3. Τις διατάξεις της παραγράφου 9 του άρθρου 266 του Νόμου 3852/2010, όπως τροποποιήθηκαν 
από την παράγραφο 4 του άρθρου 43 του Νόμου 3979/2011 και το άρθρο 39 του Νόμου 
4257/2014, σύμφωνα με τις οποίες «Η οικονομική επιτροπή, μετά από εισήγηση του 
υπευθύνου οικονομικών υπηρεσιών του οικείου δήμου, υποβάλλει στο δημοτικό συμβούλιο 
τριμηνιαία έκθεση, ως προς τα αποτελέσματα εκτέλεσης του προϋπολογισμού, κατά το 
προηγούμενο της έκθεσης τρίμηνο…»

4. Τις διατάξεις του άρθρου 26 του ν.5056/23 (ΦΕΚ 163/06.10.2023 τεύχος Α’) σύμφωνα με τις 
οποίες από 1η.1.2024, η δημοτική επιτροπή είναι πλέον το αρμόδιο όργανο παρακολούθησης 
και ελέγχου της οικονομικής λειτουργίας του δήμου αφού ασκεί αρμοδιότητές της οικονομικής 
επιτροπής που καταργείται.

5. Την με αριθμ. οικ. 40038/09.09.2011, (ΦΕΚ 2007/09.09.2011 τεύχος Β') “Καθορισμός των 
στοιχείων τα οποία περιλαμβάνονται στην έκθεση αποτελεσμάτων εκτέλεσης του 
προϋπολογισμού των Δήμων και Περιφερειών”, απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών στην 
οποία καθορίζονται τα στοιχεία που περιλαμβάνονται στην τριμηνιαία έκθεση.

6. Τις διατάξεις της με αρ. πρωτ. 7261/2013 ΚΥΑ των Υπουργών Οικονομικών και Εσωτερικών με 
θέμα «καθορισμός διαδικασιών και κριτηρίων για την   παρακολούθηση του Ολοκληρωμένου 
Πλαισίου Δράσης (Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το 
Παρατηρητήριο του άρθρου 4 του ν. 4111/2013» σύμφωνα με τις οποίες ορίζεται μεταξύ των 
άλλων η σύνταξη πινάκων στους οποίους γίνεται συνοπτική αποτύπωση του ετήσιου 
προϋπολογισμού και το μηνιαίο πρόγραμμα εκτέλεσής του.
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7. Τις διατάξεις της εγκυκλίου υπ’ αριθ. 5 (αρ. πρωτ. 14065/9-4-2013) του Υπουργείου 
Εσωτερικών με θέμα «παροχή οδηγιών και διευκρινίσεων επί της αριθμ. 7261/22-2-2013 (ΦΕΚ 
Β’ 450/26-2-2013) Κοινής Απόφασης των Υπουργών Εσωτερικών και Οικονομικών «καθορισμός 
διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του «Ολοκληρωμένου Πλαισίου Δράσης» 
(Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το Παρατηρητήριο του άρθρου 4 
του ν. 4111/2013» για το έτος 2013.

8. Τις διατάξεις της με αρ. 56415/26-07-2024 Κοινής Υπουργικής Απόφασης των Υπουργών 
Εσωτερικών και Οικονομικών (Φ.Ε.Κ. 4457 τ. Β΄) σχετικής με την κατάρτιση του 
προϋπολογισμού των Δήμων οικονομικού έτους 2025 & της με αρ. 79737/02-12-2024 Κοινής 
Υπουργικής Απόφασης των Υπουργών Εσωτερικών και Οικονομικών (Φ.Ε.Κ. 6595 τ. Β΄) – μερική 
τροποποίηση της υπ’ αρ. 56415/26-07-2024 (Φ.Ε.Κ. 4457 τ. Β΄) Κ.Υ.Α..

9. Τον προϋπολογισμό του Δήμου Καλαμάτας έτους 2025 ο οποίος ψηφίστηκε με την 306/2024 
Α.Δ.Σ. Καλαμάτας και επικυρώθηκε με την με αρ. 1742 /10-01-2025 Απόφαση του Γραμματέα 
της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου, όπως αυτός είχε 
διαμορφωθεί μέχρι τις 31/03/2025.

10. Την 2/2025 Α.Δ.Σ. Καλαμάτας με την οποία ψηφίστηκε το Ο.Π.Δ. του Δήμου Καλαμάτας έτους 
2025 και επικυρώθηκε με την με αρ. 2564 /14-01-2025 Απόφαση του Γραμματέα της 
Αποκεντρωμένης Διοίκησης Πελοποννήσου, Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου.

11. Τα έσοδα και έξοδα του Δήμου Καλαμάτας ανήλθαν στο χρονικό διάστημα από 01/01/2025 έως 
31/03/2025 σε 24.881.729,86 € και  10.758.978,99 € αντίστοιχα, όπως προκύπτει από την 
κατάσταση εσόδων – εξόδων του προγράμματος ΕΓΚΡΙΤΟΣ του Δήμου και το Χρηματικό 
Υπόλοιπο διαμορφώθηκε στις 31/03/2025 σε 14.156.358,96 €, η ανάλυση του οποίου έχει ως 
εξής:

ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ ΒΑΣΕΙ ΒΙΒΛΙΩΝ
(ΕΓΚΡΙΤΟΣ) 31/03/2025

ΕΣΟΔΑ 24.881.729,86

ΕΞΟΔΑ 10.758.978,99

ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ 14.122.750,87

ΧΕ ΤΑΔΚΥ 4671/01 33.608,09

ΔΙΑΜΟΡΦΩΘΕΝ ΧΡΗΜΑΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ 31/03/2025 14.156.358,96

ΑΝΑΛΥΣΗ ΧΡΗΜΑΤΙΚΟΥ ΥΠΟΛΟΙΠΟΥ ΤΗΣ 31/03/2025

ΜΕΤΡΗΤΑ 400,00

ΤΡΑΠΕΖΕΣ 13.699.248,36

ΚΑΤΣΟΥΛΑΚΟΣ 394.654,52

ΥΠΕΡ ΣΥΝΤΑΞΗΣ 56.706,81

ΠΡΩΗΝ ΔΗΜΩΝ 5.349,27

ΣΥΝΟΛΟ 31/03/2025 14.156.358,96

12.  Τις παρακάτω καταστάσεις του Α΄ Τριμήνου 2025 σχετικές με: α) τα αποτελέσματα εκτέλεσης 
προϋπολογισμού εσόδων 1ου Τριμήνου 2025, β) τα αποτελέσματα εκτέλεσης προϋπολογισμού 
δαπανών του 1ου Τριμήνου 2025 και γ) τα αποτελέσματα του ισολογισμού του 1ου Τριμήνου 
2025. 
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13. Την ΚΥΑ 41273 των Υπ. Οικονομικών και Εσωτερικών με θέμα: ’’Τροποποίηση της υπ’ αριθμ. 
7261/22.2.2013 Κοινής Υπουργικής Απόφασης των Υπουργών Οικονομικών και Εσωτερικών 
περί «Καθορισμού διαδικασιών και κριτηρίων για την παρακολούθηση του «Ολοκληρωμένου 
Πλαισίου Δράσης (Ο.Π.Δ.) και την εφαρμογή του Προγράμματος Εξυγίανσης από το 
Παρατηρητήριο του άρθρου 4 του ν. 4111/2013» (ΦΕΚ Β’ 450/26.2.2013), όπως έχει 
τροποποιηθεί και ισχύει.’’

14. Την με αριθμ. 34574/05-07-2018 (ΦΕΚ 2942 και 3635 Β’) Κ.Υ.Α. με θέμα «Καθορισμός 
διαδικασίας στοχοθεσίας, υπολογισμού οικονομικών αποτελεσμάτων και παρακολούθησης 
των προϋπολογισμών των ΟΤΑ και των νομικών τους προσώπων που αποτελούν φορείς της 
Γενικής Κυβέρνησης από το Παρατηρητήριο Οικονομικής Αυτοτέλειας των ΟΤΑ – θέματα 
λειτουργίας του Παρατηρητηρίου Οικονομικής Αυτοτέλειας των ΟΤΑ».

Σας ενημερώνουμε ότι: 

✓ τα αποτελέσματα στόχου και εκτέλεσης προϋπολογισμού Α΄ τριμήνου 2025, μετά την 
υποχρεωτική αναμόρφωση του ΟΠΔ (αρ. πρωτ. 44485/06.08.2018 Υπ. Εσ.) του νέου συστήματος 
στοχοθεσίας και ελέγχου επίτευξης των οικονομικών στόχων, αναγράφονται στον ΠΙΝΑΚΑ που 
ακολουθεί :

Σύνοψη υπολογισμών 1ο τρίμηνο 2025

Κατηγορίες στοχοθεσίας Στόχος Εκτέλεση Αποκλίσεις

Ίδια έσοδα και έσοδα ΠΟΕ (3α_3β+4|) 2.780.000,00 3.274.268,67 494.268,67

Σύνολο εσόδων (Α.1) 10.695.440,78 9.681.399,32 -1.014.041,46
Σύνολο εσόδων (Α.1) και διαθεσίμων 
έναρξης 25.439.060,72 24.425.019,26 -1.014.041,46

Σύνολο εξόδων (Β.1) 12.340.998,13 10.758.978,99 -1.582.019,14

Ταμειακό αποτέλεσμα ΟΠΔ (Δ)= (Α.1)+(6) 
- (Β.1) 13.098.062,59 13.666.040,27 567.977,68

Απλήρωτες υποχρεώσεις 2.150.000,00 1.635.363,22 -514.636,78

Οικονομικό αποτέλεσμα ΟΠΔ 10.948.062,59 12.030.677,05 1.082.614,46
Απόκλιση οικονομικού αποτελέσματος 
ΟΠΔ %   4,26%

Ποσοστιαία απόκλιση ιδίων εσόδων και 
εσόδων ΠΟΕ   17,78%

✓ Οι αποκλίσεις με βάση τα στοιχεία του παραπάνω πίνακα έχουν ως εξής:

α) Η ποσοστιαία απόκλιση του οικονομικού αποτελέσματος ΟΠΔ 1ου τριμήνου του 2025 
ανέρχεται σε 4,26 %.

Απόκλιση Οικονομικού Αποτελέσματος ΟΠΔ (%) = 

Απόκλιση Οικονομικού Αποτελέσματος ΟΠΔ          x 100 =
Στόχος συνόλου εσόδων και διαθεσίμων έναρξης

 1.082.614,46 x 100 = 4,26 %
     25.439.060,72



Συνεδρίαση :  20/2025 Δευτέρα  12 / 05 / 2025 ΑΠΟΦΑΣΗ   256/2025

Πρακτικά Δημοτικής Επιτροπής 8

β) Η ποσοστιαία απόκλιση των Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ ανέρχεται σε 17,78 %.

         Απόκλιση Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ (%) =

Απόκλιση Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ x 100 =
  Στόχος Ιδίων Εσόδων και Εσόδων ΠΟΕ

                494.268,67 x 100 = 17,78 %
              2.780.000,00

 Από τα παραπάνω προκύπτει ότι κατά την κατάρτιση του ΟΠΔ ο Δήμος είχε θέσει ως στόχο να 
εισπράξει το 1ο τρίμηνο του 2025 το ποσό των 2.780.000,00 € από ίδια έσοδα και έσοδα ΠΟΕ. 
Τελικά κατά την εκτέλεση του προϋπολογισμού εισέπραξε το ποσό των 3.274.268,67 €. Συνεπώς 
υπάρχει θετική απόκλιση έναντι του αρχικού στόχου που ανέρχεται σε 494.268,67 € ή 17,78 % του 
στόχου που έχει τεθεί στο ΟΠΔ.

                                                      

Ο Προϊστάμενος Ταμείου                                Η Αναπληρώτρια Προϊσταμένη 
                                                                          Διεύθυνσης Οικονομικών

                           Ζούζουλας Ιωάννης                                            Λευκοθέα Καράμπελα

Πιπίνα Π. Κουμάντου

Επί του θέματος ακολουθεί διαλογική συζήτηση ως εξής: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Η κα Κουμάντου Πιπίνα.

Ευχαριστώ, κ. Πρόεδρε. 
Από τους συνημμένους πίνακες όπου αναφέρονται έσοδα 24.881.729,86 

ευρώ, έξοδα 10.758.978,99, προκύπτει ότι ενώ ο Δήμος είχε θέσει ως στόχο να εισπράξει το 
πρώτο τρίμηνο του ’25 το ποσό των 2.780.000 ευρώ από ίδια έσοδα και έσοδα ΠΟΕ, τα 
έκτακτα που λέμε, τελικά κατά την εκτέλεση του προϋπολογισμού εισέπραξε το ποσό των 
3.274.268,67 ευρώ, δηλαδή είχε μια θετική απόκλιση 17,78%, ήτοι 494.268,67 ευρώ 
παραπάνω απ’ αυτά που είχε υπολογίσει να εισπράξει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ερωτήσεις; Τοποθετήσεις; Τοποθετήσεις λοιπόν. Ο κ. Τζαμουράνης. 

Λοιπόν, πράγματι από τα 24.881.000 που εισέπραξε με τη 31/3ου του ’25 ο 
Δήμος μέχρι τώρα έχουν δαπανηθεί 10.758.000, δηλαδή ποσοστό πάλι 

44%. Ακούστε τώρα. Στις επιχορηγήσεις για τα έργα μόλις το 7,76% στο πρώτο τρίμηνο, το 
7,76, στις δαπάνες για τα έργα, κ. Δήμαρχε, εγώ κατανοώ ότι μπορεί να υπήρχαν, όπως είπε 
ο κ. Φάβας, απλήρωτα εκτελεσμένα τον Δεκέμβρη, δεν έφτανε ένα ολόκληρο τρίμηνο να 
πληρωθούν αυτά; 
Ξέρετε πόσες είναι οι πληρωμές στα έργα ολόκληρο τρίμηνο; 189.000. 

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Εύκολα η απάντηση …..(εκτός μικροφώνου – δεν ακούγεται).

Η Αντιδήμαρχος
Οικονομικών & Θεμάτων Νομικής Υπηρεσίας

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 
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ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: Λοιπόν, απαντήσεις μπορεί να δίνετε χιλιάδες, έτσι; 

ΧΑΝΔΡΙΝΟΣ: Η πραγματικότητα ποια είναι;

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: …..(εκτός μικροφώνου – δεν ακούγεται).

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: …..(εκτός μικροφώνου – δεν ακούγεται).

Μπορεί να λέτε ότι εμείς τα αφήνουμε σκοπίμως να τα πληρώσουμε μετά 
από 6 μήνες. Μπορεί να λέτε ότι εν πάση περιπτώσει εσείς κρίνετε, εγώ δεν 

θα αντιδικήσω μαζί σας σ’ αυτό, η πραγματικότητα είναι η εξής όμως: ότι εάν δεν 
πληρώνονται οι εργολάβοι εγκαίρως δεν κάνουν και τα έργα. Και αυτό δεν χρειάζεται να σας 
το πούμε εμείς. Το αντιλαμβάνεστε. Και από την εικόνα που δίνει αυτή τη στιγμή η έκθεση 
των αποτελεσμάτων αυτό προκύπτει. 189.000 μόνο πληρώθηκαν για όλη τη δραστηριότητα 
των τεχνικών έργων. Μέσα σε ένα τρίμηνο. 
Εάν νομίζετε ότι μ’ αυτές τις επιδόσεις θα πάμε μπροστά, θα υλοποιήσουμε το τεχνικό 
πρόγραμμα και ότι θα ολοκληρώσετε τα έργα, κατά την άποψή μου κάνετε λάθος. Εάν τυχόν 
δεν επιταχυνθούν οι πληρωμές, μπορεί να δίνει ο Νόμος ένα δίμηνο, όμως καταλαβαίνετε ότι 
η αγορά σήμερα στενάζει. Κανένας, ακόμη και οι εργολάβοι βρίσκονται σε δεινή θέση 
οικονομικά και αν δεν υπάρχουν έγκαιρα οι πληρωμές δεν μπορούν να ανταπεξέλθουν. Η 
ακρίβεια τους έχει γονατίσει και αυτούς, ξέρουμε πόσο τα υλικά συνεχώς ακριβαίνουν, γι’ 
αυτό εγώ νομίζω ότι με μόνο με αυτή την παράγραφο κανείς δεν μπορεί να είναι 
ευχαριστημένος και ικανοποιημένος από την απόδοση του 1ου τριμήνου. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ωραία. Κύριε Χανδρινέ, θέλετε να τοποθετηθείτε; 

Με αφορμή αυτό που πήγε να πει ο κ. Φάβας και που θα πει μάλλον όταν 
έρθει η σειρά του, η πολιτική είναι ένα πράγμα, το να λέμε εμείς κάτι σαν 

αντιπολίτευση και εσείς να το αντικρούετε με ένα επιχείρημα και η πραγματικότητα είναι άλλο 
πράγμα. Την πραγματικότητα δεν μπορεί να την αντικρούσει κανείς. Η κατάσταση με τα 
έργα, από μικρά όπως η πλατεία Φυτειάς μέχρι μεγάλα, είναι μία, όποιον και να ρωτήσετε. 
Λοιπόν, δεν είναι μια κατάσταση που τιμάει τον Δήμο Καλαμάτας και δεν είναι μια κατάσταση 
όχι τον Δήμο σαν Δήμο, τους πολίτες του Δήμου, που ζούνε κάθε μέρα, γιατί κάποιοι μπορεί 
να είναι σε γραφεία ή να τους μεταφέρουν από το Α στο Β και να μην βλέπουν την 
πραγματικότητα. Οι άνθρωποι που ζούνε, δουλεύουν στο κέντρο και κάνουν τις δουλειές και 
τις υποχρεώσεις τους τα βιώνουν αυτά. 
Λοιπόν, σίγουρα ο Δήμος τα μεγάλα προβλήματα τα οποία δυστυχώς είναι μπροστά του, 
όπως είναι έχουμε πει το πάρκινγκ, η ύδρευση, οι υποδομές οι μεγάλες, όχι τώρα τα 
πεζοδρόμια και οι αναπλάσεις, δεν τα έχει καν ψηλαφήσει ακόμα. Είμαστε σε έργα τα οποία 
είναι έργα κατά κύριο λόγο βιτρίνας, δεν είναι αναπτυξιακά, οι πεζόδρομοι δεν είναι 
αναπτυξιακοί, οι αναπλάσεις δεν είναι αναπτυξιακοί, λοιπόν, και δυστυχώς βλέπουμε αυτή την 
εικόνα που περιέγραψε ο κ. Τζαμουράνης. Φανταστείτε να είχαμε έργα περίπλοκα. Να είχαμε 
υπόγεια πάρκινγκ, ας πούμε, να είχαμε, να είχαμε. Λοιπόν, αυτό. 

Λοιπόν, κ. Φάβα και μετά ο Βασίλης ο Κουτραφούρης και να κλείσει η Πιπίνα 
και θα πω και εγώ δυο κουβέντες. 

Καταρχήν θα πρέπει να πούμε για πολλοστή φορά ότι το πρώτο τρίμηνο είναι το 
τρίμηνο έγκρισης του προϋπολογισμού του Δήμου. Άρα δεν μπορεί να κουνηθεί 

δραχμή από το ταμείο του Δήμου για να πληρωθεί το οτιδήποτε εάν δεν υπάρξει έγκριση του 
προϋπολογισμού. Συμπερασματικά λοιπόν αν βάλετε τον χρόνο τον οποίον χρειάζεται να γίνει 
η πιστοποίηση, να περάσει από την Τεχνική Υπηρεσία, να γίνει η πιστοποίηση, να 
ακολουθήσουν οι υπογραφές, να κοπεί η απόφαση ανάληψης υποχρέωσης και να 
προχωρήσουν οι διαδικασίες του λογιστηρίου για την πληρωμή του τιμολογίου, προσέξτε, για 
την πληρωμή του τιμολογίου, εφόσον αυτό έχει έρθει και είναι συνημμένα όλα τα 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ:

ΧΑΝΔΡΙΝΟΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΦΑΒΑΣ: 
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δικαιολογητικά όπως προβλέπει η νομοθεσία, τα ξέρετε πάρα πολύ καλά, γιατί υπάρχουν και 
ζητήματα, λοιπόν, καταλαβαίνετε ότι είναι σχεδόν ανέφικτο το πρώτο τρίμηνο να πληρωθεί 
τιμολόγιο τεχνικού έργου. Και νομίζω αν γυρίσουμε πίσω την προϊστορία αυτό αποδεικνύεται 
εύκολα. 
Λοιπόν, από κει και πέρα, όσον αφορά αυτά τα οποία είπε ο κ. Χανδρινός για το τι είναι 
πολιτική - τι δεν είναι. Στα έργα έχουμε φυσικό και οικονομικό αντικείμενο. Το φυσικό 
αντικείμενο νομίζω το βλέπει όλος ο κόσμος αν προχωράει ή δεν προχωράει. Και δεν είναι 
ανάγκη να κάτσουμε εδώ πέρα και να φιλολογήσουμε ο καθένας. Τις όποιες δυσκολίες 
υπάρχουν, υπάρχουν, φυσικά και υπάρχουν, αλίμονο αν δεν υπάρχει τεχνικό έργο το οποίο 
δεν υπάρχει δυσκολία. Πάντοτε υπάρχει αυτό. Όπως υπάρχουν και ζητήματα τεχνικής 
φύσεως τα οποία είναι δύσκολα να αντεπεξέλθουν και ενδεχομένως βρίσκουμε προβλήματα 
μπροστά μας και θα χρειαστεί να πάρουμε και άλλες αποφάσεις για να τα προχωρήσουμε. 
Αυτό δεν σημαίνει ότι το έργο δεν προχωράει γιατί η Δημοτική Αρχή δεν θέλει να 
προχωρήσει ή δεν μπορεί να το κάνει να προχωρήσει. 
Λοιπόν, εν κατακλείδι, για να μην λέμε συνέχεια τα ίδια, η απορροφητικότητα τόσο και στις 
επενδύσεις όσο και στα έργα κατά το 2024 ήταν ικανοποιητικότατη και μάλιστα ίσως ήταν και 
η καλύτερη της τελευταίας εξαετίας-εφταετίας-δεκαετίας πείτε το, γιατί εγώ έχω γύρισει από 
το ’15 και έχω πάρει όλα αυτά τα νούμερα και έχω δει πραγματικά ότι ήταν μια πάρα πολύ 
καλή επίδοση. Μην μηδενίζουμε λοιπόν τα πάντα.  
Νομίζω ότι όλα έχουνε μπει σε μία ροή, σίγουρα με τα προβλήματά τους, αλλά καταβάλλεται 
κάθε δυνατή προσπάθεια για την επίλυσή τους. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο Βασίλης ο Κουτραφούρης. 

Ευχαριστώ, κ. Πρόεδρε. Εντάξει, με κάλυψε ο συνάδελφος ο Γιώργος ο 
Φάβας ως προς την απορροφητικότητα καθώς το 1ο τρίμηνο προφανώς 

δεν είναι ενδεικτικό, είναι συνήθως το τελευταίο τρίμηνο, ανέλυσε ενδελεχώς τους λόγους, 
είδαμε τα τιμολογηθέντα, τα ενταλθέντα, όντως έτσι είναι όπως είπε ο Γιώργος Φάβας. Τώρα 
στην πόλη εκτελούνται και έργα υποδομής και έργα αναπλάσεων, νομίζω εκτελούνται πολλά 
έργα παράλληλα, σας διαβεβαιώ ότι οι υπάλληλοι των Τεχνικών Υπηρεσιών με το λιγοστό 
προσωπικό τους είναι πάνω απ’ όλα τα έργα και η πλειοψηφία αυτών εκτελείται με πολύ 
ικανοποιητικούς ρυθμούς. Όσο για το… κάποια έργα παρουσιάζουν κάποια προβλήματα τα 
οποία τα αντιμετωπίζουμε καθημερινά στην πράξη και όσο μπορούμε πιο έγκαιρα.
Σε ότι έχει να κάνει με τον αναπτυξιακό χαρακτήρα του κάθε έργου, αυτό θα το κρίνει η 
ιστορία, γιατί για σας μπορεί μια ανάπλαση να μην έχει κανένα αναπτυξιακό χαρακτήρα, για 
μια περιοχή όμως μπορεί να τονώσει την εμπορικότητά της, οπότε είναι σχετικό το τι 
χαρακτηρίζεται αναπτυξιακό και τι όχι και γενικώς ο Δήμος είναι και η ΔΕΥΑΚ και οι Τεχνικές 
Υπηρεσίες, είναι πολλά τα έργα υποδομής που εκτελούνται στην πόλη. Ευχαριστώ.

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο Σαράντος. Στο τέλος, Πιπίνα.

Λοιπόν, αν δούμε πιο προσεκτικά τον πίνακα των αποτελεσμάτων θα δούμε 
ότι έχουν πληρωθεί υποχρεώσεις προηγούμενων οικονομικών ετών 2.700 κάτι, 

συνεπώς συγχωρέστε με αλλά αναγράφεται μέσα, ότι οι υποχρεώσεις που δημιουργήθηκαν 
προηγουμένως έχουν δηλωθεί, στον κωδικό 81. Λοιπόν. 2.700, τελικά είναι τα πληρωθέντα 
2.795. Συνεπώς είναι άλλο ποσό.

ΦΩΝΕΣ: ….(εκτός μικροφώνου – δεν ακούγονται).

ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ: Είναι άλλο ποσό.

Όχι, όχι. Είναι τιμολογηθέντα το ’24 και πληρωθέντα το ’25. Αυτό έχει να κάνει. 
Έτσι; Εγώ μίλησα για το εκτελεσμένο, μη τιμολογηθέντο, μη πιστοποιημένο έργο.

ΚΟΥΤΡΑΦΟΥΡΗΣ: 

ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ: 

ΦΑΒΑΣ: 
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Είναι τα τρέχοντα, είναι τα τρέχοντα έργα που πράγματι πληρώθηκαν 189 
χιλιάδες.

Καλύφθηκα, κ. Δήμαρχε, απλώς να πω ότι η αναμόρφωση η μεγάλη του 
προϋπολογισμού που τον κάνει ρεαλιστικότερο όπως κάθε χρόνο έγινε στις 

27 Μαρτίου.

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: Από τον περασμένο Σεπτέμβρη.

ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ: Με τα δεδομένα τότε.

Με τα δεδομένα τότε, έτσι; Τα περισσότερα απ’ τα έργα είναι 
μεταφερόμενα, είναι συνεχιζόμενα στον επόμενο χρόνο. Δεν ισχύουν αυτά 

που λέτε εκατό τα εκατό. Δεν χρειαζόταν σε όλα τα έργα η τροποποίηση. Η τροποποίηση 
χρειάστηκε για να περάσουν τα αναπορρόφητα υπόλοιπα του ’25, από 300 χιλιάδες π.χ. που 
είχαμε προβλέψει είχαν μείνει άλλες 200, άρα έπρεπε να γίνουν 500. Εδώ δεν έχει καθόλου 
απορροφηθεί απ’ τις 300 που υπήρχαν στον προϋπολογισμό. Γιατί εκείνα δεν μπορείτε να τα 
απορροφήσετε;

ΦΑΒΑΣ: Γιατί δεν πρόλαβε πιστοποιηθεί ακόμα ….( εκτός μικροφώνου – δεν ακούγεται). 

Εε αυτό λέω και εγώ. Δεν είχε… οι εργολάβοι, οι εργολάβοι δεν 
περιμένουνε μήνες να πιστοποιήσουνε. Καίγονται να πιστοποιήσουνε και να 

πληρωθούν το ταχύτερο δυνατόν. Δεν υπήρχε έργο να πιστοποιηθεί. Λοιπόν, όσο για το 
φυσικό αντικείμενο, δείτε πόσα έργα είναι αυτή τη στιγμή σταματημένα. Δείτε τα. Πέρασα 
τώρα απ’ το Πάρκο Ελιάς, δεν γίνεται τίποτα. Πέρασα απ’ τη Φυτειά, τίποτα. Έτσι; Απ’ το 
Θέατρο ….

ΦΩΝΕΣ: ….( εκτός μικροφώνου – δεν ακούγονται).

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: …Από το Θέατρο, απ’ το Θέατρο, πόσον καιρό;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ποιο Θέατρο;

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: Το Θέατρο το Δημοτικό, το ΔΗΠΕΘΕΚ. Έτσι;

Το ΔΗΠΕΘΕΚ δουλεύουνε συνεργεία, αντικαθιστούν τη στέγη κάθε μέρα. 
Τι λέτε τώρα;

Στο ΚΗΦΗ δουλεύουνε κανονικότατα. Παντού τα έργα όλα εξελίσσονται 
κανονικά. 

ΧΑΝΔΡΙΝΟΣ: Στο ΔΗΠΕΘΕΚ δεν δουλεύει κανείς.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και στη Θουκυδίδου δουλεύει το κτίριο κανονικά για να φτιαχτεί…

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: Εντάξει, εντάξει, εμείς…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και όλες οι Υπηρεσίες. Δύο έργα δεν δουλεύουνε μόνο. Και αυτά θα …. 

Μήπως πηγαίνετε με παραγγελία ότι θα πάτε και τότε πηγαίνει και κάποιος 
και εργάζεται; Τι να σας πω, να πούμε; Γιατί εμείς, εμείς δεν τα βλέπουμε.

Πηγαίνω εκεί με παραγγελία και επειδή έχω και τρέλα πηγαίνω και τρέχοντας 
π.χ. εχτές το βράδυ τα  γύρισα τα έργα όλα περπατώντας, έτσι;

ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ: 

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΚΟΥΤΡΑΦΟΥΡΗΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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Και να προσθέσουμε, να προσθέσουμε ότι απ’ τα 3.750.000 που έχουν 
τιμολογηθεί περίπου και έχουν πληρωθεί τα 2.795, αυτό το υπόλοιπο πολλά 

είναι μέσα που έχουν κοπεί τιμολόγια, έχουμε κάνει, αλλά δεν έχουνε έρθει τα χρήματα, είναι 
από το Ταμείο Ανάκαμψης, είναι από το… και κάνουμε προσπάθειες δηλαδή για να έρθουν 
κλπ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Νομίζω το καλύψαμε το θέμα.

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Και ήδη αυτό το ποσό μες στον Απρίλιο έχει καλυφθεί.

Εντάξει, Πιπίνα. Λοιπόν, θα έπρεπε να περιμένουμε το δεύτερο τρίμηνο για να 
μπορέσουμε να κρίνουμε την εξέλιξη.

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: Ναι, ναι.

Πάντα στο πρώτο τρίμηνο αυτή είναι η απορροφητικότητα, όμως και πέρυσι 
αυτή ήταν η απορροφητικότητα το πρώτο τρίμηνο και καταφέραμε τέλος του 

2024 να πετύχουμε τη μεγαλύτερη απορροφητικότητα της δεκαετίας όσον αφορά την 
υλοποίηση του τεχνικού προγράμματος. Αυτά είναι ξεκάθαρα και τα αποδεικνύουν οι αριθμοί.
Από κει και πέρα, όσο αφορά τα έργα και τις υποδομές, θα πω μόνο μία κουβέντα. Θα πω ότι 
τον Μάρτιο του 2021 στο μεγάλο πρόγραμμα «ΑΝΤΩΝΗΣ ΤΡΙΤΣΗΣ» που αποφασίσαμε να 
υποβάλλουμε και υποβάλαμε τότε κάποια εκατομμύρια, πολύ περισσότερα απ’ αυτά που 
έπρεπε κανονικά να έχουμε… που ήταν το πλαφόν για τον Δήμο Καλαμάτας και τελικά 
εγκρίθηκαν περισσότερα, όποιος κοιτάξει αυτές τις προτάσεις θα δει ότι το 80% αφορούσε 
υποδομές. Γι’ αυτό και αυτή τη στιγμή η ΔΕΥΑ Καλαμάτας υλοποιεί το μεγαλύτερο 
πρόγραμμα που θα μπορούσε ποτέ να υλοποιήσει μέσα από τις υποδομές. Και τι να πούμε 
τώρα; Να πούμε για τον Φ800 που ενισχύθηκε, που σήμερα όπως είπα υπογράψαμε και τη 
συμπληρωματική σύμβαση; Να πούμε για τη δεξαμενή στον Άη-Γιάννη τον Καρβούνη; Να 
πούμε… Καλώς τον Πρόεδρο. Να πούμε τα 2 φωτοβολταϊκά 2 Μέγα Βατ που είναι έτοιμα και 
θα τα παρουσιάσουμε τις επόμενες μέρες ολοκληρωμένα και συνδεδεμένα με το δίκτυο; Να 
μιλήσουμε για τα ψηφιακά υδρόμετρα στην περιφέρεια του Δήμου; 9 εκατομμύρια είναι μόνο 
αυτό. Να μιλήσουμε για την ενεργειακή αναβάθμιση του Βιολογικού; Πολλά εκατομμύρια σε 
έργα που αφορούν καθαρά τις υποδομές. 
Και να προσθέσουμε σε αυτά ότι ολοκληρώθηκε και η Β Φάση που αφορά την αντικατάσταση 
των αγωγών ύδρευσης μες στην πόλη, τα 26 χιλιόμετρα, και αυτή τη στιγμή υλοποιείται η Γ 
Φάση: αντικατάσταση - δίκτυο μες στην πόλη 27 χιλιόμετρα, και μένει μόνο μία - η τελευταία 
φάση, που όταν θα βρεθεί η χρηματοδότηση που είναι περίπου τα 24 χιλιόμετρα -δεν είπα 
εκατομμύρια πριν, χιλιόμετρα εννοούσα-, 24 χιλιόμετρα για να πούμε ότι έχει αντικατασταθεί 
όλο το δίκτυο της πόλης, ένα τεράστιο έργο που προφανώς δημιουργεί προβλήματα και 
αναστάτωση.
Έχουμε στοχεύσει στις υποδομές και αυτό δεν μπορεί να αμφισβητηθεί από κανέναν. Και 
βέβαια μαζί με τις υποδομές τρέχουμε και τα ζητήματα που αφορούν τις αναπλάσεις, διότι 
αλλάζει η Καλαμάτα, αλλάζει η εικόνα της.
Λοιπόν, τι ψηφίζετε;

ΤΖΑΜΟΥΡΑΝΗΣ: Κατά.

Η Δημοτική Επιτροπή με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαμβάνει υπόψη 
της τα προαναφερόμενα, τις διατάξεις των άρθρων 63, 72, 73, 74Α και 75 του Ν. 3852/2010, 
όπως έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν και την ΚΑΤΑψήφιση της πρότασης από τους κ.κ. 
Τζαμουράνη & Χανδρινό,  κατά πλειοψηφία,

Α  Π  Ο  Φ  Α  Σ  Ι  Ζ  Ε  Ι    

ΚΟΥΜΑΝΤΟΥ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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Υποβάλλει στο Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας προς έγκριση την έκθεση 
αποτελεσμάτων εκτέλεσης προϋπολογισμού εσόδων, δαπανών και στοιχείων 
ισολογισμού 1ου τριμήνου 2025 του Δήμου Καλαμάτας, 
μετά τον έλεγχο που διενήργησε σχετικά και σύμφωνα με την υπ’ αριθμ. πρωτ. 
24407/08-05-2025 καταχωρούμενη αναλυτικά στο ιστορικό της απόφασης αυτής 
εισήγηση του Τμήματος Ταμείου της Διεύθυνσης Οικονομικών του Δήμου 
Καλαμάτας,
όπως αυτά καταγράφονται στους ενσωματωμένους στην ως άνω αναφερόμενη 
εισήγηση σχετικούς πίνακες. 

Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού, το οποίο πρακτικό στο σύνολό του 
υπογράφεται όπως ακολουθεί :

Η ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΑ ΜΕΛΗ

Βασιλόπουλος Αθανάσιος 1. Καραγιάννης Ανδρέας

2. Κουμάντου Παναγιώτα (Πιπίνα)

3. Κουτραφούρης Βασίλειος

4. Μαρινάκης Σαράντος

5. Τζαμουράνης Βασίλειος

6. Φάβας Γεώργιος

7. Χανδρινός Σπυρίδων

Ακριβές Απόσπασμα
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΤΗΣ ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ Π. ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟΣ
(ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ)
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